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ظریف در حاشیه جشنواره »سینماحقیقت«:
خیلی ها از مستند برای تحریف تاریخ 

استفاده می کنند!
محمد جواد ظریف سیاســتمدار و استاد دانشــگاه که برای تماشای مستند 
»من هامونم« به خانه هجدهمین جشــنواره »سینماحقیقت« آمد گفت: هنر 
نقش بسیار مهمی در دیپلماسی دارد، چرا که با زبانی صحبت می کند که برای 
همه قابل فهم اســت. به گزارش ایلنا، محمدجواد ظریف معاون برنامه ریزی و 
نظارت راهبردی رئیس جمهور امروز ســه شــنبه ۲۰ آذرماه و در سومین روز 
از هجدهمین جشــنواره بین المللی »سینماحقیقت« به خانه جشنواره آمد و 
درباره نقش هنر گفت: اصولا هنر نقش بسیار مهمی در دیپلماسی دارد چرا که 

با زبانی صحبت می کند که برای همه قابل فهم است.
او درباره کارکرد مستند نیز تاکید کرد: خیلی ها از مستند برای تحریف تاریخ 
استفاده می کنند البته این یک ابزار است که می توان از آن برای ارائه یک روایت 

درست به مخاطب با زبانی شیوا و جذاب استفاده کرد.
ظریف درباره اهمیت جشــنواره بین المللی »سینماحقیقت« توضیح داد: این 
فرصتی برای هنرمندان و افرادی اســت که زحمت می کشند و معلوم نیست 
در اکران امکانی برای دیده شــدن داشته باشند و از طریق این جشنواره ها این 
فرصت را پیدا می کنند تا با مخاطب عمومی و مردم آشــنا شده و مردم نیز با 

آن ها آشنا شوند و بتوانند از این هنر استفاده کنند.
محمدجواد ظریف در پایان با اشــاره به اینکه برای تماشــای »من هامونم« به 
کارگردانی کمیل ســوهانی به این رویداد آمده اســت، در این باره مطرح کرد: 
این مستند به وضعیت محیط زیست کشورمان، استان سیستان و بلوچستان و 
تهدیدهایی می پردازد که محیط زیست ما با آن روبه روست و یکی از چالش های 

بزرگ ملی ست که باید با جدیت به آن بپردازیم.
هجدهمین جشنواره بین المللی »سینماحقیقت« ۱۸ تا ۲۵ آذرماه به دبیری 

محمد حمیدی مقدم در پردیس چارسو در حال برگزاری است.

رویداد

پورمحمدی:
مهمترین رسالت جوامع، سلامت اجتماعی 

اقتصادی و سیاسی است
پورمحمدی با اشاره به این موضوع که ما احساس متفاوتی برای ایجاد سلامت 
و مبارزه با فساد داریم، گفت: ابعاد دیگری نیز مانند فساد اجتماعی، فرهنگی، 

حقوقی، قضایی و سیاسی وجود دارد که بسیار مهم و قابل توجه هستند.
به گزارش ایلنا، مصطفی پور محمدی وزیر سابق دادگستری در جریان همایش 
مهار فســاد، گفت: دولت و همچنین صاحب نظران و بخش های مردم نهاد که 
نقش بســیار مهم و تعیین کننده ای در سلامت اجتماعی دارند، فعال هستند 
و امیدوارم این نشســت ها به نتایج مثمر ثمری منجر شــود. موضوع سلامت 
اجتماعی، اقتصادی، فرهنگی، اخلاقی و سیاسی از مهم ترین رسالت های همه 
جوامع، ادیان، مذاهب، حکما، سیاستمداران و نخبگان اجتماعی فرهیخته بوده 

و در تمامی جوامع و ملت ها و در طول تاریخ مطرح است.
وی ادامه داد: بحث ســلامت جوامع و دوری از فســاد و پیراستگی از مظاهر 
آن، یک رســالت جدی انسانی به شمار می آید. یکی از بزرگ ترین ناکامی ها و 
شکست های انسان در طول تاریخ، در همین حوزه یعنی ایجاد سلامت در ابعاد 
مختلف و غلبه بر فساد و فشارهای آن است. درد بزرگ انسان در طول تاریخ، 

در همه جا و در تمامی جوامع، مبارزه با فساد بوده است.
وزیر ســابق دادگســتری با بیان اینکه انقلاب اسلامی و جامعه ما، مانند همه 
جوامع زنده و پویا، دغدغه مبارزه با فساد را دارد، تصریح کرد: ما علاوه بر رسالت 
انسانی، رسالت الهی نیز داریم که به دلیل وابستگی و اعتقادات عمیق دینی مان، 
این مسئله برای ما اهمیت بیشتری دارد. مسئله مهم دیگری که داریم، تمدن و 
سوابق تاریخی ماست. سوابق تمدنی ما نشان می دهد که حکما و سیاستمداران 
برجســته، دانشوران و فرهیختگانِ شــاخص در تاریخ ما، همواره به سلامت و 

مبارزه با فساد توجه داشته و دغدغه جدی آن را پیگیری کرده اند.

ویژه

صباغیان:
بی حجابی، اعتراض به عملکرد ماست

عضو کمیســیون امور داخلی کشور و شــوراها در مجلس 
شورای اســلامی در واکنش به اجرایی شدن قانون عفاف و 
حجاب گفت: بخش از بی حجابی اعتراض به عملکرد ماست، 
اگر ما این مشــکلات را حل کنیم بعد از آن طبیعتاً می شود 
با فضای بهتری ایــن کار را انجام داد. محمدرضا صباغیان، 
عضو کمیسیون امور داخلی کشور و شوراها در مورد واکنش 
منفی مردم نسبت به جریمه های قانون عفاف و حجاب، به 
خبرآنلایــن، گفت: من از جزئیات این قانون اطلاع ندارم اما 
اصل موضوع این اســت که با توجه به شــرایط کشور ابتدا 
باید اقتصاد مردم و مشــکلات آنها را حل کنیم. بخش از بی 
حجابی اعتراض به عملکرد ماســت، اگر ما این مشکلات را 
حل کنیم بعد از آن طبیعتاً می شود با فضای بهتری این کار 
را انجام داد. وی افزود: به هرحال این لایحه تبدیل به قانون 
شده اســت اما نحوه اجرای آن باید ایجابی باشد نه سلبی. 
صباغیان در واکنش به اینکه با جریمه های لحاظ شــده در 
این قانون به نظر می رسد بیشتر سلبی برخورد شده است نه 
ایجابی، تصریح کرد: این اقدامات سلبی است، ایجابی نیست. 
به نظر بنده باید بیشتر از نظر فرهنگی کار کرد، مشکلات و 
دغدغه ها را بررسی و حل کنیم و بعد اگر می خواهیم اقدامی 
انجام دهیم. اگر در این شــرایط بخواهیم سخت بگیریم اثر 
منفی به دنبال خواهد داشت. این نماینده مجلس همچنین 
تصریح کرد: در این شرایط اقتصادی خیلی از مردم ناراضی 
هستند که با این بی حجابی اعتراض خود را نشان می دهند 

اما در این میان برخی سوءاستفاده می کنند. 

نگرانی علی ربیعی از اجرای قانون 
عفاف و حجاب

 علی ربیعی، دســتیار اجتماعی رئیس جمهور نوشت: در 
شرایط بحران های منطقه ای و  انتظار بدخواهی ستیزه گران 
با ایران عزیز؛ من مداخله و تحریک جامعه را درک نمی کنم.
به گــزارش خبرگزاری خبرآنلاین، علی ربیعی، دســتیار 
اجتماعی رئیس جمهور در حســاب کاربری اش در شبکه 
ایکس درباره قانون عفاف و حجاب نوشــت: » در این روزها 
با هر یک از افراد دلسوز نظام از هر طیفی صحبت می کنم، 
معتقدنــد قانون حجاب و عفاف عملی نیســت و نافرمانی 
مدنی در پی خواهد داشت و در نهایت به سرنوشتی همانند 
قانون ماهواره دچار می شــود.  من بــا وجود همه تجارب، 
دلبستگی  و اعتقاداتم نگران ابلاغ این قانون هستم. با اندکی 
تفکر و تعمق در ظرفیت ها و تاب آوری اجتماعی و آستانه 
شــکنندگی ها، می توان به عواقب اجرای چنین قانونی پی 
برد.  تجربه صدساله اخیر ایران و تاریخ اجتماعی سایر جوامع 
نشــان می دهد تغییر فرهنگی و ارزشی با اجبار تنبیهی از 
هر نوع )بازداشت یا جریمه( نتیجه عکس می دهد.  ضمن 
اینکه با نگاهی به جامعه در عرصه های مختلف و همچنین 

دانشگاه ها، وضعیت نسبتا متعارفی را شاهدیم.
 در شــرایط بحران های منطقــه ای و  انتظــار بدخواهی 
ســتیزه گران با ایران عزیز؛ من مداخله و تحریک جامعه را 

درک نمی کنم.
 به خاطر خــدا، به خاطر مردم، به خاطــر دین، به خاطر 
انقلاب و به خاطر ایران مان به عواقب اقداماتمان بیندیشیم. 

 به همدلی قوا در حل این مساله امید دارم.«

مجلس

سوشیال
اگر یک بار قانون حجاب و عفاف را کامل 
بخوانی، بسیار متاثر و متاسف می شوی 
که این چه قانونی اســت و این قانون 
سراسر آشــوب و به هم ریختگی با چه 
انگیزه و هدفی تدوین و تصویب شــده 

است؟
آیــا واقعاً این قانون با هــدف اصلاح و تعالی 
جامعه تصویب شده یا برای ایجاد خشونت و 

رعب و وحشت و درگیری؟
آیا این قانون موجب تقویــت گرایش مردم 
و جوانان به دین و تقوا و پاکدامنی اســت یا 
عاملی برای ضربه زدن به سرمایه اجتماعی و 
حداقل باورهای اعتقــادی و دینی؟ آیا تهیه 
و تدویــن کنندگان این قانــون به تجربیات 
گذشته در رفتارها و اقدامات بازدارنده مشابه 
مثل ممنوعیــت ویدئو و ماهواره و بدحجابی 
توجهی داشــته اند؟ آیا آنها را مفید دیده اند 
که چنین قانونی را تصویب کرده اند که تمام 
دســتگاه های اجرایی و انتظامی و قضایی را 

درگیر بگیر و ببند مردم و جوانان می کنند؟
واقعیت این است که آنچه در این قانون آمده، 
به دلایل متعدد و با شــناختی که از واقعیات 
و شــرایط کشــور و جامعه داریم نه اجرایی 
است، نه پذیرفتنی و نه مفید و اثربخش. بلکه 
اگر هم بتوان با به کارگیری همه تهدیدها و 
اعمال همه محکومیت هــا آن را به ظاهر در 
بخش هایــی از ســازمان ها و ادارات و... اجرا 
کرد، حاصل آن جز ترویج نفاق، ریا، دورویی، 
مهاجرت و افت سرمایه اجتماعی نخواهد بود.

 اما در نقد و نادرستی و ناکارآمدی این قانون 
بــا تاکید و باور به ضرورت ترویج درســت و 
اصولی فرهنگ حجاب و عفاف با اســتفاده از 
روش های فرهنگی، تربیتی، اخلاقی و عقلایی، 

نکات ذیل را فهرست وار ذکر می نمایم:
الف_ آموزه های دینی ما چنین می گوید که:

۱- لااکراه فــی الدین؛ در پذیرش اصل دین 
اجبار نیســت، هر کس بر اســاس بررسی و 
تحقیق و اختیار خودش، آزادانه باید دین را 

انتخاب کند.
۲- طبق آیه صریح قرآن وظیفه پیامبر فقط 
ابلاغ دعوت اســت: ما علی الرسول الا البلاغ 
یا در ســوره بقره آیه ۲۷۲ آمده: لیس علیک 

هداهم، هدایت مردم بر گردن تو نیست.
۳- ســوره انعام آیه ۱۰۷ می فرماید: اگر خدا 
می خواســت آنان شرک نمی ورزیدند و ما تو 
را پاســدار مردم قــرار نداده ایم و وکیل آنان 

نیستی.
۴- ســوره یونــس آیــه ۹۹ می فرماید: اگر 
پروردگارت می خواست همه اهل زمین جبراً 
ایمان می آوردند آیا تــو می خواهی مردم را 

وادار کنی تا ایمان بیاورند؟
۵- قرآن به ما می  آمــوزد که مردم را با پند 
نیکو و حکمت بــه راه خدا دعوت کنیم: ادع 

الی سبیل ربک بالحکمة والموعظة الحسنه.
۶- آموزه های دینــی به ما می گوید: »من لا 
معاش له لا معاد له« همچنین »کاد الفقر ان 
یکون کفرا« یعنی بین ایمان و معاش رابطه 
ای مستقیم برقرار است. )شکم گرسنه دین 

و ایمان ندارد(
۷- و در روایتــی از پیامبر خدا داریم که نان 
را گرامــی بدارید که اگر نان نبــود نه روزه 
می گرفتیم نــه نماز می خواندیــم )اهمیت 

شرایط اقتصادی در دینداری جامعه(
۸- خداونــد عامــل موفقیت پیامبــر را در 
نرمخویی و مدارا با مردم می داند و می فرماید 
اگــر تندخو بــودی و رفتار خشــن با مردم 
داشــتی مردم از گرد تو پراکنده می شــدند، 
پس از خطاهای مردم درگذر و برایشان طلب 

مغفرت نما و با آنان مشورت کن.
ب- تجربه ۴۰ سال گذشته نشان می دهد

 به دلیل عدم استفاده از روش های آموزشی و 
تربیتی صحیح و ناآگاهی در چگونگی برقراری 
ارتباط و تعامل و گفت وگو با جوانان و زنان، با 
کمال تاسف در کارهای فرهنگی و تربیتی نه 
تنها توفیق نداشته ایم، بلکه مجموعه رفتارها 
و اقدامــات حکومتی، موجب فاصله بیشــتر 
مردم به ویژه نسل جوان از ارزش های اخلاقی 

و دینی شده است.
اســتفاده از روش های تبلیغی یک سویه در 
صدا و سیما و فقط توجه به سلیقه بخشی از 
مخاطبان، موجب افت شدید مخاطبین این 

نهاد فرهنگی و ملی شده است.
 نظام تعلیم و تربیت ما به دلیل نپرداختن به 
برنامه های مفید و اثربخش تربیتی و رفتاری، 
حاصلش فاصله گرفتن بخش زیادی از جوانان 
از ارزش هــای دینی و اعتقــادی و مقاومت 
بخشــی از آنان به رعایت ظواهر دینی مثل 

حجاب و پوشــش گشته است و هنوز دست 
اندرکاران به جای پرداختن اصولی و علمی به 
مسائل اجتماعی و فرهنگی و درس گرفتن از 
روش های نادرست گذشته به دنبال برخورد 
با معلول هــا و بگیر و ببند و جریمه و زندان 

هستند.
ج- عدم توجه به تغییرات فناوری و ارتباطات 

جهانی:
نکته بسیار مهمی که بسیاری از دستگاه ها و 
نهادهای فرهنگی و مبلغین دینی ما نسبت 
به آن غفلت دارند، تغییراتی است که از سه 
دهه قبل با گســترش ارتباطــات مجازی و 
اینترنت آغاز شــده و جوامع، دیگر از حالت 
بســته و محدود با جامعه و فرهنگ جهانی 
به طور همزمان مرتبط هســتند و هر لحظه 
و هر ســاعت، هر کس می تواند با استفاده از 
موبایل در اختیارش به انواع و اقسام فضاها و 
امکانات سمعی و بصری در دنیا متصل شود 
و هرچه می خواهد ببیند و بشنود و علی رغم 
ایجاد انــواع و اقســام محدودیت ها، باز این 
دسترسی ها به راحتی برای بسیاری از مردم 

به ویژه جوانان مهیاست.
 شــرایط جدیــد، موجب گســترش طرح 
سوالات، ابهامات و شبهات زیادی در مسائل 
دینی و اعتقادی گشته که متاسفانه نهادهای 
دینــی و بخش زیــادی از مبلغین و عالمان 
دینی در پاســخگویی مناسب به آنها با زبان 
روز و به طور جذاب ناتوان هســتند. تصویب 
کنندگان قانــون حجاب و عفــاف یا درک 
درستی نسبت به این تغییرات ندارند یا خود 
را بــه تجاهل می زنند و یا چون از روش های 
اثربخش متناسب با این شرایط آگاهی لازم 
ندارند، به جای استفاده از روش های ایجابی 
و مفید بــه روش های ســلبی و بازدارنده و 
تهدید و شــداد و غــلاظ روی آورده اند که 
قطعاً زیانش به مراتب بیشتر از منافعش )اگر 

داشته باشد( خواهد بود.
د- مردم برخوردهــای دوگانه و متناقض را 
نمی پذیرند: به نظر می رســد سیاستگذاران 
اداره امــور کشــور در پرداختن به مســائل 
دینــی و رواج آن در جامعه اولویت بندی بر 
اســاس اهمیت و جایگاه آنها را مورد توجه 
قرار نمی دهند، مســائل اساســی و مهم در 
حاشــیه و اموری با درجه اهمیت کمتر، در 
راس قرار می گیرد. مثلًا اســتقرار عدالت در 
جامعه که اصلی ترین هدف انبیاء الهی بوده 
و از آرمان های انقلاب، فراموش می شــود و 
ظلم و تبعیض در حوزه های مختلف به ویژه 
در امور اقتصادی به شدت گسترش می یابد.
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»مردم سالاری« بررسی می کند

ضد تبلیغ قانون حجاب علیه حجاب
سیدحمید کلانتری

 
محسن نادری، مدیرعامل شرکت مدیریت بین المللی همراه جاده ریل دریا:

نقش کلیدی هیمکو 
در توسعه ظرفیت های شبکه تخلیه و بارگیری

با توجه به اهمیت زیرساخت های مکانیزه حمل  ونقل در ارتقای سطح 
بهره وری در شبکه لجستیک، شرکت مدیریت بین المللی همراه جاده 
ریل دریا )هیمکو( طرح احداث ترمینال مکانیزه ریلی بندر شــهید 
رجایی را آغاز کرده است. این ترمینال با ظرفیت تخلیه و بارگیری 
1۰ میلیون تن مواد فله و با سرمایه  گذاری 11۰ هزار میلیارد ریال در 
سه فاز توسعه در دست احداث است و پس از بهره برداری کامل این 
پروژه، علاوه بر افزایش ظرفیت تخلیه و بارگیری، بهره وری و کارایی 
در شــبکه لجســتیک به طور قابل  توجهی بهبود خواهد یافت که 
تاثیرات آن را می توان در توسعه صادرات و رشد اقتصادی کشور در 
بلندمدت مشاهده کرد. در همین راستا، گفت وگویی با محسن نادری، 
مدیرعامل شــرکت مدیریت بین المللی همراه جاده ریل دریا انجام 

شده است که متن کامل آن را در ادامه خواهیم خواند:

ارزیابی جنابعالی از اهمیت احداث ترمینال مکانیزه ریلی بندر شهید 
رجایی توسط هیمکو در بخش معدن و صنایع معدنی چیست؟

اساسا زیرســاخت  های لجســتیک و حمل ونقل به عنوان یکی از مهم ترین 
فاکتورهــا در زنجیره های تامین به شــمار می  روند که به صورت مســتقیم 
بر عملکرد بخــش معدن و صنایع معدنی تاثیر می گذارنــد. با توجه به این 
مسئله، در برنامه های کلان توســعه کشور، ایجاد زیرساخت های حمل ونقل 
و افزایش ظرفیت شــبکه لجســتیک باید مطابق و بر اساس چشم اندازهای 
کلان و طرح  های جامع تعریف  شوند؛ به این صورت که متناسب با چشم انداز 
بخش های مختلف اقتصادی از جمله بخش معدن و صنایع معدنی و فلزی و 
نیازهای لجستیکی آن، برنامه  ریزی هدفمندی نیز برای توسعه زیرساخت های 

حیاتی مرتبط با این حوزه ترسیم می شود. 
به بیان دقیق  تر، برنامه ریزی برای اجرای طرح ها و برنامه های توســعه ای در 
بخش حمل ونقل و لجستیک تحت تاثیر شرایط اقتصادی در داخل کشور و یا 
عوامل بین المللی مانند تحریم ها قرار می گیرد. بخش معدن و صنایع معدنی 
با توجه به ماهیت و حجم گســترده مواد و محصولات آن، به منظور حمل و 
جابه جایی بار وابستگی زیادی به شبکه حمل ونقل و لجستیک ریلی دارد. با 
این حال، به جرات می توان گفت که به دلیل توســعه ناکافی زیرساخت های 
ریلی متناسب با رشــد بخش معدن و صنایع معدنی و استفاده از تجهیزات 
و ماشــین آلات سنتی، ظرفیت این بخش پاســخگوی نیاز صنعت نیست و 
بهره  وری شبکه ریلی کشور به شدت پایین است؛ به طوری که حمل ریلی با 
چالش های مهمی مواجه است و بخش قابل توجهی از جابه جایی و حمل بار از 

طریق جاده ها انجام می شود.  
با این حال، با توجه به اهمیت توســعه شــبکه ریلی برای تسریع در حمل  و 
انتقال بار در بخش معدن و صنایع معدنی، شرکت مدیریت بین المللی همراه 
جاده ریل دریا )هیمکو( پروژه عظیم طرح احداث ترمینال مکانیزه ریلی بندر 

شهید رجایی را با ظرفیت تخلیه و بارگیری ۱۰ میلیون تن بار در دستور کار 
قرار داده اســت. این پروژه در ســه فاز کوتاه  مدت، میان مدت و بلندمدت در 

دست احداث قرار دارد.

در حال حاضر بخش حمل ونقل ریلی کشور، به ویژه در حوزه معدن و 
صنایع معدنی با چه چالش هایی مواجه است؟

ساختارهای سنتی و استفاده از تجهیزات و ماشین آلات مکانیکی، از مهم ترین 
نقاط ضعف در حوزه زیرساخت ها و شبکه ریلی کشور به شمار می آیند که این 
مسئله با کاهش سرعت تخلیه و تحویل بار، منجر به کاهش سرعت سیر در 
شبکه ریلی می شود. در واقع استفاده از سیستم  های سنتی، خصوصا در نقاط 
انشعابی مانند پایانه  ها و نواحی بندرگاهی، فرایند تخلیه بار را طولانی می کند؛ 
به طوری که اغلب واگن های حمل بار به عنوان انبارهای سیار در شبکه ریلی 

مورد استفاده قرار می گیرند. 
در ســال های اخیر برخی از فعالان و نقش آفرینان مطرح در بخش معدن و 
صنایع معدنی و فلزی با ســرمایه گذاری در توسعه ظرفیت  های زیرساختی، 
درصدد بهبود و ســرعت بخشیدن به فرایندهای تخلیه و بارگیری در شبکه 
حمل ریلی کشور بوده اند و به واسطه این امر تا حدود زیادی نقاط ضعف در 

محل کارخانه ها و ارسال بار روی واگن بهبود یافته است. 
علاوه براین، شرکت های فعال در حوزه حمل ونقل با سرمایه  گذاری و خریداری 
واگن با تعداد بالا به توسعه ظرفیت شبکه ریلی کمک کرده  اند. با این حال، با 
توجه به اینکه برنامه  ریزی برای نقاط قابل بهبود به صورت متوازن و در همه 
ابعاد شــبکه نبوده، همچنان این بخش بهره وری پایینی در نقاط انشعابی و 
بندرگاهی دارد که در نهایت تاثیر آن را می توان در کاهش سرعت سیر در کل 
شــبکه مشاهده کرد. به عنوان مثال، سرعت سیر ریلی از منطقه سیرجان تا 
بندرعباس در حدود چهار تا پنج سیر است که در صورت فعالیت نرمال شبکه 
ریلی با سرعت مناسب، این عدد می  تواند به حدود ۱۰ سیر و در بهترین حالت 

به ۱۵ سیر افزایش یابد. 
سرعت پایین سرعت سیر نشــان می دهد که بهره  وری استفاده از واگن  های 
باری حدود ۳۰ درصد اســت که در صورت نبود ضعف در سیســتم تخلیه و 

بارگیری، این عدد به طور قابل  توجهی افزایش می  یافت. 
بنابراین بخش عمده حمل بار محصولات معدنی و صنعتی توســط شــبکه 
جاده ای انجام می  شــود و با توجه به هزینه حــدود دو برابری حمل جاده ای 
نسبت به حمل   ریلی و ظرفیت پایین آن، هزینه های جابه جایی برای فعالان 

بخش معدن و صنایع معدنی به طور قابل توجهی افزایش می یابد.

راهکارهای پیشنهادی جنابعالی جهت رفع موانع و محدودیت های 
موجود چیست و هیمکو چه نقشی در این زمینه ایفا خواهد کرد؟

براساس پژوهش های انجام  شده توسط هیمکو، به ازای هر ۱۰ میلیون تن بار 
از منطقه ســیرجان به بندرعباس، سالانه حدود ۳۸ هزار میلیارد ریال هزینه 
به اقتصاد کشور تحمیل می شود که این هزینه  ها شامل سوخت، تصادفات و 
آلودگی های زیست محیطی است. این موارد علاوه بر تاثیرگذاری بر عملکرد 
زنجیره لجســتیک با تحمیل هزینه  های گزاف به تولیدکنندگان، بر ســود 
عملیاتی آن ها نیز تاثیر مستقیم می گذارد؛ البته در چنین شرایطی هزینه ها 
و آســیب های دیگری را نیز مانند مصرف بالای ســوخت، مسائل مربوط به 

آلاینده های زیست  محیطی و ریزپلاستیک ها باید در نظر گرفت.
 بنابراین با توجه به  وجود ابزارها و تجهیزات مناسب در حوزه ریلی و جاده  ای، 
رویکرد درست این است که بار اصلی حمل ونقل محصولات صنایع معدنی و 
فلزی بر عهده سیستم ریلی باشد و شبکه جاده  ای نقاط ضعف آن را پوشش 

دهد. 
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از دور هــم در خدمتیــم
افتتــاح حســاب کامــاً غیــر حضــوری در 

پیشــخوان الکترونیک و مگابانک ملت


